
Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

 

Zápis ze 171. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 10. února 2025 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání distančně via 
aplikaci Webex. 

Jednání se zúčastnili: prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda); Matěj Bajgar, Dphil.; 
Mgr. Pavlína Libichová Cermanová, Ph.D.; Mgr. Vojtěch Fikar; prof. RNDr. David Honys, Ph.D.; 
prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc.; RNDr. Ondřej Krajíček; prof. Ing. Bohumír Strnadel, 
DrSc.; doc. PhDr. Bc. Iva Poláčková Šolcová, Ph.D.; prof. RNDr. Petr Štěpnička, Ph.D., DSc.; 
prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D.; prof. Ing. Eva Vejmelková, Ph.D.; prof. RNDr. PhDr. Hana Voňková, 
Ph.D et Ph.D.; Mgr. Markéta Avakian (host); Mgr. Michal Nekorjak, Ph.D. (host); RNDr. Ondrej 
Majer, CSc. (host); PhDr. Jitka Slavíková (host); PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. (host) 

 Omluveni: prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc.; Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D.  

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 168. jednání KHV 

2) Informace ze 408. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Hodnocení účelové podpory      [M. Bajgar, T. Polívka] 

a) Akademie budoucnosti (AV ČR) 
b) Proof of Concept (GA ČR) 
c) Změna programu TREND (MPO) 
d) Závěrečné hodnocení Programu na podporu zdravotnického aplikovaného výzkumu 

na léta 2015 - 2023 (MZd) 
e) Změna Programu NV (MZd)  

4) Implementace Metodiky 2017+      [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Výstupy z národního hodnocení na úroveň fakult 

c) Mezinárodní evaluační panely (hodnocení VŠ v Modulech 3-5) 

d) Aktualizace Metodiky 2017+ 

e) Publikování v národních časopisech 

f) Konference M17+ 

5) IS VaVaI          [S. Janovský] 

6) Různé 

7) Závěr  
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Ad 1) Jednání zahájil předseda KHV prof. Polívka. Členové KHV jednohlasně schválili program 
171. jednání KHV a zápis ze 170. jednání KHV.  

Ad 2) Prof. Polívka informoval o 408. zasedání Rady, na kterém proběhly volby do Bioetické komise 
a především do Odborných panelů. Velká personální obměna OP proběhla v souladu 
s doporučením KHV. Ministr a předseda Rady Marek Ženíšek slavnostně jmenoval 
prof. RNDr. Petra Štěpničku, Ph.D., DSc. hlavním koordinátorem hodnocení. Rada schválila 
protokoly z projednání výsledků hodnocení výzkumných organizací dle M17+ s Ministerstvem 
životního prostředí, Ministerstvem zahraničních věcí, s Ministerstvem kultury a s Ministerstvem 
průmyslu a obchodu. Rada schválila materiál „Tematizované vypořádání námitek výzkumných 
organizací k hodnocení v Modulu 1 při H23“, jehož příslušné části budou v nejbližších dnech 
rozeslány příslušných výzkumným organizacím. Reflexe námitek, úvodní část materiálu, připravená 
a schválená KHV (prof. Voňková a prof. Štěpnička) bude poskytnuta všem panelistům 
a hodnotitelům jako jeden z podkladů. Dále byla projednána příprava návrhu výdajů SR VaVaI 
2026+. Konečně byly schváleny i Zprávy o činnosti a jejích poradních orgánů (tj. vč. KHV) za rok 
2024 a návrh na stanovení odměn, které je třeba předložit vládě, členové KHV budou dále 
informováni, kdy odměny budou vyplaceny. Zároveň byl aktualizován Statut a Jednací řád KHV, 
především byla odstraněna neslučitelnost funkce člena KHV s funkcí proděkana/prorektora pro 
výzkum/tvůrčí činnost. Rada přerušila jednání o tématech pro potřeby Rady řešená v rámci projektu 
sdílených činností „Strategická inteligence pro výzkum a inovace“ (STRATIN+). Témata jsou 
požadována po Sekci VVI ačkoli oddělení řešící odbornou agendu o participaci nežádaly. 

Ad 3) Prof. Polívka a dr. Bajgar představili jednotlivé návrhy nových programů účelové podpory, 
změny již existujících programů a závěrečné hodnocení jednoho programu. Návrh programu 
Akademie budoucnosti velmi podrobně uvedl náměstek ministra VVI dr. Doleček. KHV vše detailně 
prodiskutovala a schválila svá vyjádření, která budou předložena Radě (více viz příloha zápisu 
170_3 programy ucelove podpory_vyjadreni KHV). 

Ad 4a) Mgr. Avakian Komisi informovala o průběhu hodnocení. Intenzivně se připravuje na další 
kolo hodnocení. Byla aktualizována aplikace SKV pro hodnocení v M1, dataset vč. výsledků 
určených k přehodnocení (viz vypořádání námitek) je připraven. Proběhla schůzka hlavního 
koordinátora hodnocení v předsedy OP. Schůzky jednotlivých OP probíhají postupně a návazně 
budou panelisté vpuštěni do systému SKV.  

Dr. Nekorjak a dr. Hrendaš kontrolují dataset zakoupený od Clarivate Analytics a připravují výstupy 
z M2. Spolupráce mezi Sekcí VVI a MŠMT pokračuje na přípravách na kompletní hodnocení VŠ. 
Podklady z hodnocení na národní úrovni jsou připraveny na úroveň fakult vč. překladu do angličtiny, 
aktuálně se řeší způsob zveřejnění. 

Navazujících tripartitní jednání o hodnocení VŠ proběhly 9. a 15. ledna 2025 (jednání o VŠ jsou 
naplánovány ve třech termínech jako příprava před kompletním hodnocením VŠ). Průběh jednání 
je hodnocen pozitivně. V roce 2025 proběhne hodnocení v segmentu VŠ v M3-5, kompletní 
tripartita proběhne pravděpodobně 1Q 2026. V současné době Odd. hodnocení výzkumných 
organizací připravuje podrobné listy všech hodnocených vysokých škol jako kontextový podklad pro 
MEPy. 

Ad 4b) Dr. Nekorjak navázal na rozhodnutí KHV z minulého jednání, kdy byly zveřejněny výstupy 
z národního hodnocení na úroveň fakult. Návazně je připravena anglická verze webu m17.rvvi.cz 
nejen pro účely hodnocení v segmentu VŠ ale i obecně pro jakoukoli prezentaci v mezinárodním 
kontextu. Dr. Nekorjak velmi stručně prezentoval jednotlivé výstupy a strukturu webu. Aktualizována 
je i aplikace zobrazování výstupů z M1. Prof. Polívka za tuto práci poděkoval.  
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Ad 4c) Prof. Polívka shrnul, že VŠ zareagovaly na doporučení KHV k návrhům na personální 
složení Mezinárodních evaluačních panelů tzv. MEPů, které jsou klíčovým hráčem hodnocení 
vysokých škol v Modulech 3-5. Následně skutečně došlo ke změnám ve složení MEP (s jednou 
výjimkou), změny odsouhlasili ti členové KHV, kteří dané MEPy posuzovali. KHV souhlasí 
s navrženými změnami a doplněním MEPů. Mgr. Fikar poděkoval a potvrdil, že Vysoká škola 
polytechnická Jihlava dosud nezareagovala, což by mělo být vyřešeno co nejdříve. 

Ad 4d) Aktualizovaná metodika hodnocení výzkumných organizací tzv. Metodika 2025+ byla 
odeslána do mezirezortního připomínkového řízení, které skončilo 17. 12. 2024. Vypořádání 
připomínek je v procesu, vypořádání připomínek z povinných připomínkových míst je připraveno 
z rozeslání. Práce na vypořádání připomínek z nepovinných připomínkových míst nadále pokračuje. 
Materiál po vypořádání bude znovu předložen Radě a následně ke schválení vládou. Proces 
okomentoval i dr. Doleček. Cílem je zahájit nové kolo hodnocení podle aktualizované metodiky. 

Ad 4e) Prof. Štěpnička shrnul diskuzi minulých dvou jednání KHV do podoby vyjádření KHV 
k publikování v národních časopisech a jeho dopadu na hodnocení v rámci Metodiky 2017+, text 
byl upraven podle doporučení členů KHV. KHV návrh řádně projednala, vyjádření schválila a bude 
přílohou tohoto zápisu. Vyjádření bude představeno i Radě a zveřejněno. 

Ad 4f) Členům KHV byla připomenuta konference, která proběhne ve spolupráci s Českou 
zemědělskou univerzitou ve středu 19. února 2025. Zájem o prezenční účast je velký, konference 
bude i streamována. 

Ad 5) Ing. Janovský představil nový pasivní modul IS VaVaI - Rejstřík výzkumných pracovníků, 
který je hlavní novinkou nové aktualizované verze databáze. V modulu jsou řešitelé projektů/autoři 
výsledků aktivní po r. 2018 (kdy byl zaveden nový rejstřík oborů), vše je vázáno na VEDIKD 
(tj. rodné č.), v budoucnu bude možný link i přes ORCID. Prof. Voňková a dr. Nekorjak navrhli, aby 
modul zobrazoval i dominantní obor autora, jak je veden v Modulu 2, report 2. Dr. Nekorjak dodal, 
že „profily autorů“ by mohly být editovatelné výzkumnými organizacemi. Doc. Poláčková upozornila, 
že je nutné upravit genderové hledisko vědec/vědkyně.   

Ad 6) Příští řádné 172. jednání se koná dne 10. 3. 2025 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím 

jednání distančně via aplikaci Webex. 

  

V Praze dne 28. února 2025 

Zapsala: M. Avakian 

Schválil: T. Polívka 


